
 
 

ACTA ASSEMBLEA ORDINÀRIA ACPA 

13 de juny de 2017 

Lloc: Sala polivalent, ECOS, carrer Casp 43 de Barcelona. 

Hora: 19:00h 

Assistents: Anton Cabayol, Roger Costa Solé, Montserrat Garcia Picañol, 

Aurora González Echevarría, Pep Guasch Capell, Montse Martos, 

Carmen Salcedo Vereda, Guillermo Soler García de Oteyza i Pepi Soto 

Marata. 

Pep Guasch com a president de l’ACPA, dóna la benvinguda als 
assistents i a continuació presenta l’ordre del dia. 

Ordre del dia: 

1.- Aprovació de l'acta anterior. 

S’aprova per unanimitat (9 vots) 

2.- Presentació del balanç econòmic 2016 i pressupost 2017. 

Pep Guasch, presenta el tancament del 2016 i la previsió per al 2017. 
Les partides són molt concretes. Els ingressos provenen bàsicament de 
les quotes, al 2017 apart de les quotes dels socis i sòcies, s’ha de sumar 
la inscripció dels encontres professionals i la subvenció de 
l’Ajuntament. Els serveis bancaris han baixat pel canvi de banc que hem 
fet que no cobra per devolucions ni emissions de rebuts. Sobre la 
subvenció de l’Ajuntament s’ha de veure si l’ICA pot facturar per 500€ 
per justificar l’altra meitat, ja que l’ACPA no té factures al seu nom però 
sí que aporta una quantitat com a conveni amb l’ICA. 

S’aprova el pressupost per unanimitat (9 vots) 



 

 

3.- Informe de les activitats de l'ACPA 2016 

Pep Guasch explica quines han estat les activitats de l’ACPA durant el 
2016. 

De febrer a juny de 2016, l’ACPA va tenir un estudiant en pràctiques de 
la UAB. 

El 14 d’abril de 2016 es va fer la taula rodona: La professionalització de 
l’antropologia, en el marc de la primera Setmana de l’Antropologia. 

El 30 de juny es va fer l’assemblea general de socis i sòcies. 

4.- Informe de les Comissions 2016 

A partir de setembre es crea la Comissió de visibilització i comunicació 
que treballa en la creació d’una enquesta als socis/es i en una nova 
pàgina web. 

Carmen Salcedo, com a representant de la Comissió de Sinergia, explica 
que la funció d´aquesta comissió és la de generar un escenari on la gent 
pugui establir contactes i generar un punt d’encontre, possibilitar una 
formació de “aprender haciendo”. S’han fet dos encontres professionals 
sobre antropologia i educació i antropologia i projectes socials durant 
el 2017 i una trobada més informal com ha estat el cafè amb 
antropologia. Hi ha previst un tercer encontre sobre antropologia i 
salut, donat que és un tema que interessa als socis i sòcies, tal com es 
desprèn de l’informe de l’estudiant en pràctiques de l’any passat. 

També es parla de la necessitat d’establir uns criteris a l’hora de fer 
formacions. 

Mamen també explica la idea d’oferir formació professional a altres 
col·legis, però cal més experiència. Al novembre es parla de planificar 
un café. 



 

Pep comenta també les línies de col·laboració entre l’ICUB i Altaïr. 

 

6.- Present 2017 i Futur ACPA 

Pep planteja el tema de la fusió ICA-ACPA, la idea és que hi hagi una 
institució de referència, amb un component acadèmic, científic i 
professional. A la junta hi ha hagut un debat, i s’està d’acord en la fusió i 
en establir uns acords. Es pensa que des de fora, es dona una visió 
confosa del que fa cada entitat, dona una imatge de separació en el si de 
l’antropologia. La idea és normalitzar la situació de l’antropologia: 
docència, investigació i professionalització. 

Des de la junta es planteja una modificació dels estatuts perquè es 
reculli la defensa de la professió. 

Aurora González, diu que la qüestió professional ha de tenir la mateixa 
rellevància que l’acadèmica, es pot plantejar una comissió professional 
que reculli la feina de l’ACPA. 

Pepi diu que els estudiants de 4t que acaben, volen treballar, s’ha creat 
un grau però a la gent se li ha d’oferir les opcions que hi han. 

Es planteja fer una comissió negociadora del procés. 

Pepi diu la importància del títol, per la ciència i el treball. 

Mamen diu de ser pedagògic i mostrar als socis i sòcies i a la junta en 
que consisteix aquest procés, fer-ho el més normalitzat possible, es veu 
com un avenç. De cara als estudiants, es veu molt més lògic que hi hagi 
una sola entitat, però s’ha de fer amb temps, com un objectiu per al 
proper curs, amb uns objectius marcats; com a institut català quins 
reptes tenim?. 

Pepi comenta que la realitat en l’àmbit acadèmic, ha canviat. 

7.- Comentaris i dubtes. 



 

No hi ha cap pregunta ni comentari. Es dona per acabada l’assemblea 
quan són les 21.00h. 


